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Zápis 

z Valné hromady SPOV OK, která se konala dne 13. 4. 2020 od 09:00 hodin 

prostřednictvím online videokonference. 

 

Na základě usnesení Vlády ČR č. 125 ze 14. 2. 2021 o krizových opatřeních zákazu a omezení 

konání hromadných akcí proběhlo jednání valné hromady členů Spolku pro obnovu venkova 

Olomouckého kraje formou per rollam, dle článku XIII. upravených stanov spolku ČR dne 

3. 12. 2020. Hlasování formou per rollam schválilo předsednictvo SPOV OK dne 9. 3. 2021. 

 

Prezentace jednotlivých bodů jednání VH SPOV OK proběhlo formou online videokenference 

prostřednictvím platformy ZOOM s odkazem pro připojení: 

https://zoom.us/j/7031346449?pwd=eGlFNDVpRUl0QklxK3FwaU9ZdVVwUT09 . 

 

Následné per rollam schvalování navržených bodů usnesení VH proběhlo elektronickou formou 

ve dnech: 13. – 16. dubna 2021. 

 

Program VH: 

 Zahájení valné hromady 

 Vystoupení hostů 

 Výroční zpráva SPOV OK za rok 2020 

 Zpráva o hospodaření a zpráva revizní komise 

 Plán činnosti na rok 2021 

 Rozpočet na rok 2021 

 Rozpočtová pravidla  

 Představení hlasování VH elektronicky per rollam 

 Diskuse  

 Usnesení, závěr 

 

Zahájení valné hromady. 

Předseda SPOV OK Jiří Řezníček přivítal všechny členy VH i pozvané hosty. Oznámil, že 

při zahájení online videokonference bylo prostřednictvím aplikace Zoom přihlášeno celkem 

40 účastníků. 

Zapisovateli zápisu byli určeni Josef Londa a Jana Gerešová, ověřovateli zápisu byli určeni  

Bc. Jarmila Stawaritschová a Stanislav Cetkovský. 

Jako návrhová komise byly po předloženém návrhu jednohlasně formou per rollam zvoleny 

Mgr. Marta Husičková a Kateřina Kapková. 
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Předseda v úvodu jednání předal slovo Ing. Jaroslavu Brzákovi, aby přítomné stručně 

seznámil se základními technickými požadavky pro ovládání platformy Zoom. 

 

 

Předseda přivítal tyto hosty: 

RNDr. Jitku Seitlovou, senátorku, Ing. Kateřinu Mračkovou, ředitelku regionálního odboru 

SZIF, Ing. Jana Šafaříka, náměstka hejtmana OK, Mgr. Eduarda Kavalu, 1. místopředsedu 

SPOV ČR, Mgr. Ondřeje Večeře, předsedu krajského sdružení OK MAS. Před začátkem 

jednání se připojila asistentka hejtmana OK, aby omluvila z jednání Ing. Josefa Suchánka, který 

je přítomen na neodkladném jednání Asociace krajů ČR. Dále omluvil PaedDr. Věru 

Libichovou, výkonnou tajemnici SPOV ČR, které se chystal pogratulovat k významnému 

životnímu jubileu. V průběhu jednání přivítal MUDr. Jitku Chalánkovou, senátorku a Marka 

Ošťádala, senátora, kteří se připojili později. 

 

Vystoupení hostů: 

 

RNDr. Jitka Seitlová – co se děje. Nouzový stav více jak půl roku, konstatovala současný těžký 

stav, blíží se volby, složitá situace, jestli vláda zůstane do konce volebního období. Sněmovna 

je ve velmi vypjaté situaci. Možná se vymění někteří ministři, možná, že se vymění celá vláda. 

Otázkou je jaká by byla nová vláda, pokud by nedošlo k rozpuštění sněmovny, pak to by 

znamenalo, že novou vládu by jmenoval prezident Zeman, byla by to úřednická vláda a byla by 

to jeho vláda by mohla trvat více než půl roku vzhledem k chování pana prezidenta, který má 

někdy zvláštní nápady. Senát se bude i nadále snažit podporovat požadavky venkova, spolek 

má partnera v senátu, je tam komise, která se zabývá venkovem, komise řešila zákony, které 

byly stěžejní v projednání. Projednávali se různé zákony týkající se oblasti venkova. Zákony o 

vydobyté nerosty, zákon o potravinách, kde se řešily komodity, které by měly být ze zahraničí, 

a mohly blokovat náš trh, zahrádkářský zákon, který se vracel do sněmovny, ale také se 

Sněmovna zabývala plánem Národní obnovy, nebo fondem pro spravedlivou transformaci, 

modernizačním fondem, o tom se v médiích moc nemluví, a jsou to zásadní fondy, které z EU 

budou rozesílat balíčky dotací, a vláda potom bude rozdělovat, jaké chceme. Je nutné hlídat 

poměry rozdělení do těchto balíčků. To je jedno z nejzávažnějších rozhodnutí, protože se jedná 

o stovky miliard Kč v těchto fondech. Snaží se sledovat to, aby to nešlo jenom do centra 

významným developerům ale hlavně, aby to šlo do regionů, které jsou postižené a slabší. To 

jsou materiály a věci, o kterých se v současné době jedná a které budou rozhodovat o financích 

na další čtyři až pět let. Jsou projednávána i další témata -  Energetický zákon, exekuční zákon 

a ten nejdůležitější zákon je stavební zákon, který je v současné době v PS a vypadá to, že 

projde varianta pana Kolovratníka. Jeho návrh ještě více posiluje převod státní správy, a je 

v něm vysoká míra centralizace. Většina senátorů nepodporuje tuto novelu, která přišla 

s návrhem pana Kolovratníka. V tomto zákonu se velmi rozšiřuje možnost vyvlastňování. Chtěli 

bychom tento zákon v senátu zamítnout. Jenom upozorňuje, že v tomto zákonu je ještě dalších 

50 doprovodných zákonů, z nichž většina (20 až 30) má další dopady na dění, které se přímo 

netýkají stavebního zákona. Také se na senátorku obrací obce s otázkou odpadů, 

nový odpadový zákon stanovil jiné podmínky pro to, jakým způsobem mají být zpoplatňovány 

odpady, a není tu jistota, jaká k tomu má být vyhláška, zda vyhláška musí vůbec být. Chystá  se 

projekt „mobilu do knihoven“, kde se v knihovnách odebírají mobily, počty se potom v soutěži 

vyhodnotí. Slouží to k recyklaci, protože se v nich nachází velmi vzácné prvky. K tomu ještě 

přijdou letáčky, a akce by se měla rozjet od 1.6. 2021. 



    

1. Mgr. Eduard Kavala – k novelizaci stavebního zákona. Vloni na sezení k Region tour 

setkal s paní ministryni MMR, zástupci asociace krajů, předsedou SMO a SMS, osobně 

tam zastupoval Spolek. Závěrem setkání bylo řečeno, že předkládané řešení bude 

kompromis, ať se s tímto zákonem alespoň někam posuneme. Víme, že s tímto návrhem 

SMO i SMS nesouhlasí. Návrh totiž představuje totální centralizaci, navíc původní 

propočty hovořily o 7 miliardách Kč, nákladech na zřízení nového uspořádání, a dnes 

to má být skoro dvojnásobek. Mnoho úředníků nechce jít z města pod stát, na jiné 

odbory nebo sektory. Hovořil také o problému s odpady, třídíme intenzivně, a nikdo 

neřekne, co s těmi vytříděnými odpady se bude dít dále. 

2. Jiří Řezníček – připomínka k energetickému zákonu. Není v něm ošetřena situace co 

s nástřešáky, nebo držáky, konzolami na domech. Není řešen problém občanů, protože 

při přestavbě domů musí platit tisíce korun za odstranění nebo případně přeložky.  

3. RNDr. Jitka Seitlová – se tímto výše uvedeným problémem zabývala a připravila novelu 

zákona, ta prošla do PS a bohužel ve druhém čtení bylo řečeno, že se to vyřeší až 

v novém energetickém zákoně, protože teď by se tam museli dělat úpravy.  V podstatě 

tuto problematiku zákon řeší, ale jenom velmi redukovaně a omezeně. Je to stanovené 

jenom pro výjimečné situace po prověření ČEZ, a proto ještě není vyloučené, že se to 

bude ještě před novelizací nějak upravovat. 

4. Ing. Jan Šafařík – poděkoval za pozvání na VH SPOV OK. Zdůraznil, že i kraj bojuje 

stejně jako obce s nedostatkem finančních prostředků, a to se promítá do všech 

plánovaných aktivit, promítnulo se to i do dotačního programu POV 2021, kde na 

letošní rok bylo alokováno 42 mil. Kč., i tak je to více jak byla původní představa 

v rámci nutných úspor. Doufá, že v příštích letech se to bude jenom zlepšovat a peníze 

z rozpočtu kraje potečou více. Zmínil připravovanou analýzu spojenou s projektem 

malých vodních nádrží, jedná se o malé vodní plochy do 2 ha., a výše hráze 2,5 m, které 

bude možno stavět jenom na ohlášku mimo stavební povolení. Předmětem této analýzy 

je průzkum, kde všude se tyto akce mohou realizovat. Potom bude záležet jenom na 

obcích, jestli se rozhodnou tento návrh projektu realizovat. Ve chvíli, kdy bude tato 

analýza hotova, bude předána obcím k možné realizaci.  

5. Marek Ošťádal, senátor – projevil radost, že se může setkávat se známými tvářemi. 

Zmínil, že v Senátu je zatím jako nováček, a že ještě nemá tolik zkušeností jako např. 

paní Jitka Seitlová. Jedinou negativní zkušenost vidí s komunikaci s PS, a schvalování 

věcí někdy pro něj nepochopitelných a účelově nastavených. Vidí beznaděj, když 

spousta někdy nesmyslných návrhů přicházejících z PS ke schválení do Senátu a po 

zamítnutí v Senátu je PS přehlasuje 101 hlasy. Potom ty nepochopitelná rozhodnutí 

postoupí dál a podle toho se musí všichni řídit, i když je to špatně. Proto doufá, že po 

volbách se to všechno vyčistí a bude se rozhodovat reálně.  

6. Ing. Kateřina Mračková, ředitelka regionálního odboru SZIF v Olomouci. Bohužel díky 

kovidu se nemohly realizovat plánované akce CSV. Za rok 2020 bylo pro obce přes 

MAS podpořeno v intenci „článku 20“ v Olomouckém kraji 400 projektů v hodnotě 120 

mil. Kč. Pochválila práci MAS i práci SZIF, kdy se podařilo v rámci ČR získat bonusy  

kde MAS dostaly více peněz. Z této částky získaly MAS v OK 56 mil. Kč do čl. 20. Na 

rok 2021 jsou vyhlášeny výzvy pro obce za 44 mil. Kč, kde již 7 MAS vyhlásily svoje 

výzvy a obce mají tedy možnost se ucházet o realizaci těchto výzev. Upozornila, že 



všechny vyhlašované výzvy se mohou realizovat, pouze pokud jsou schváleny 

ve strategickém dokumentu rozvoje obce.  

7. Mgr. Ondřej Večeř, předseda KS NS MAS OK – zmínil úspěšné poslední jednání VH 

SPOV OK v Bělotíně. MAS jsou ve fázi přípravy projektů na rok 2021 – 2027, všechny 

finance alokované v minulém období jsou již téměř vyčerpané. Probíhá různé 

dotazníkové šetření, kdy od března do června je nutné předložit koncepční části strategií. 

V následných akčních plánech budou v jednotlivých programových rámcích zakotveny 

aktivity, které budou řešeny prostřednictvím jednotlivých OP. V rámci realizace PRV 

bude pro obce důležitý článek 20. U všech 16 MAS působící na území OK byla 

schválená standardizace, to je podmínka pro realizaci vyhlašovaných výzev.  

8. Tomáš Šulák, předseda SMS OK – zmínil členy předsednictva, kteří jsou zároveň 

i členy SPOV OK s tím, že budou mít novou krajskou manažerku Kateřinu Kapkovou, 

členku předsednictva SPOV OK. Oproti loňskému roku, kdy měli 169 členů, se jejich 

základna roce 2020 rozšířila o 20 %. Členové aktivně pracují v různých pracovních 

skupinách. SMS pořádá různé semináře hlavně v cyklu vzdělávání apod. Velkým 

tématem je řešení odpadového hospodářství. Za SMS navštívili téměř všechny krajské 

radní a se všemi diskutovali o dalším řešení otázky odpadů. Obrátili se na krajského 

náměstka hejtmana OK s požadavkem zvýšení podpory dotací do POV.  

9. Ing. Jan Šafařík – přislíbil, že bude bojovat o navýšení prostředků, protože je to jeho 

práce, ale nebude to lehké, požadavky na navýšení jdou ze všech odborů, ale i přesto 

bude věnovat maximální pozornost POV.  

10. Mgr. Marta Husičková – na posledním jednání ZOK upozorňovala na to, aby se 

z rezervy hospodaření OK mohla navýšit současná alokace do POV. A doufá, že toto 

nezapadne na ZOK a tyto prostředky se použijí do POV. 

11. Předseda SPOV OK následně přešel k projednávání schválených bodů v programu 

jednání VH. Seznámil přítomné s členy návrhové komise, se zapisovateli a ověřovateli 

zápisu. Sdělil, že všechny projednávané body VH byli všem členům zaslány formou 

emailu společně s pozvánkou dne 12. 3. 2021. Stručně okomentoval obsah Výroční 

zprávy, zmínil jednu ze stěženích věcí a to zrušení letošního ročníku soutěže Vesnice 

roku, informoval o možné prezentaci obcí v celostátní výstavě „Má vlast, cestami 

proměn“. OK v tomto směru je hodně aktivní, a již vyčerpal stanovenou kvótu pro 

možné přihlášení. Zmínil poslední možnou veřejnou akci, kterou iniciovalo 

předsednictvo SPOV OK na podporu senátního návrhu kompenzace pro obce a kraje, 

a to co nejrychleji. Na podporu tohoto návrhu bylo svoláno shromáždění zástupců obcí 

na Malostranské náměstí v úterý 16.6.2020. Dále předsednictvo SPOV OK 

připomínkovalo podmínky POV OK 2021. Spolek je zastoupen v RSK OK několika 

členy. Vzhledem k současné situaci byla zrušena i Národní konference venkov, 

uskutečnila se pouze „náhrada“ ve Žďáru nad Sázavou, kde proběhlo setkání územních 

partnerů, kterého se zúčastnil Mgr. Eduard Kavala a J. Řezníček. Informoval o proběhlé 

volební VH SPOV OK formou per rollam. Předsednictvo je devíti členné a předsedou 

byla zvolena Ing. Veronika Vrecionová a 1. místopředsedou Mgr. Eduard Kavala. 

Členem revizní komise byla zvolena Mgr. Kateřina Krejčí, starostka obce Sobíšky na 

Přerovsku. Členové SPOV OK měli při per rollam hlasování nejvyšší zastoupení co se 

týká počtu odeslaných hlasovacích lístků, za což jim patří veliké díky. Poděkování patří 

také vedení OK za podporu a spolupráci se SPOV OK.  

12. Mgr. Eduard Kavala – vyjádření k usnesení z minulého jednání VH SPOV OK. K bodu 

usnesení č. 6, kdy VH přijala usnesení k podání žádosti prostřednictvím SPOV ČR 



adresovanou na vládu ČR o zahájení dalšího kola jednání o navýšení RUD malým 

obcím.  

Sdělil, že bohužel v průběhu času je všechno jinak. Samozřejmě, že při jednání Spolku 

je stále upozorňováno na to, že problém vlastních financí obcí je naprosto zásadní. 

V současné době se rozbíhá hysterie kolem dotací, obce se staly vazaly rozdavačů 

dotací. Otázkou je, do jaké míry je tento systém transparentní. V létě bylo v Praze 

„vystávkováno“ poskytnutí kompenzačního poplatku. Vláda to pochopila, a tak alespoň 

částečně bylo možné pokrýt výpadek příjmů. Jediné negativum této akce bylo, že na 

této akci v Praze bylo málo zástupců obcí, měla tam být většina, nebo všech více jak 

6000 obcí. Mít vlastní příjmy je zásadní pro život obcí, proto je i nadále nutný tlak na 

vládu pro navyšování RUD obcím. Pro život obcí nejsou dotace řešení, protože to 

zásadní by se mělo v obci rozhodovat na základě vlastních peněz, a nechť stát stanoví 

strategické cíle, a pouze na tyto vypíše dotace. Tento stávající systém přidělování dotací, 

na který se nabaluje spousta lidí, kteří se tím živí, je absurdní. Obce musí mít vlastní 

peníze přes RUD, se kterými umí lépe hospodařit a nechtějí, aby se přes stávající složitý 

dotační systém zbytečně utrácely. Proto bylo navrženo obnovit znění z loňského 

usnesení č. 6,  VH SPOV OK. 

13.  MUDr. Jitka Chalánková – po řešení výpadku příjmů obcím v Senátu z důvodu 

koronavirové krize, bylo prosazeno tyto „kompenzace“ přesunout do RUD, aby to 

platilo i pro příští vládu. 

Po ukončení vyjádření hostů se předseda SPOV OK Jiří Řezníček vrátil k řízení schůze 

a vyzval pověřené členy k přečtení jednotlivých zpráv a návrhů:  

14. Mgr. Jaroslav Střelák přednesl zprávu o hospodaření SPOV OK a zprávu revizní komise 

za rok 2020. K přednesené zprávě nebylo žádných připomínek. 

15. Bc. Jarmila Stawaritschová představila návrh plánu činnosti SPOV OK na rok 2021. 

K představenému návrhu nebylo žádných připomínek. 

16. Mgr. Marta Husičková představila návrh na čerpání rozpočtu SPOV OK pro rok 2021 

společně s návrhem na nová rozpočtová pravidla. K představeným návrhům nebylo 

žádných připomínek. 

17. Tajemník Josef Londa podal informaci k následnému hlasování k šesti bodům usnesení 

VH SPOV OK, která proběhne formou per rollam. Okamžitě po ukončení on line VH 

budou všem členům na jejich emailové adresy rozeslány hlasovací tabulky k vyplnění a 

odeslání na email adresu spovok@spovok.cz nejpozději do pátku 16.4.2021 do 23:59 

hod. 

18. Předseda Jiří Řezníček shrnul předešlý průběh programu jednání VH SPOV OK. Ještě 

jednou zmínil výstavu „Má vlast, cestami proměn“, jejíchž vyvrcholení se každoročně 

koná na Pražském Vyšehradě. Ze 77 obcí prezentovaných proměn v ČR se 

z Olomouckého kraje přihlásilo celkem 24 obcí. Poděkování patří Olomouckému kraji 

za financování členských podílu pro přihlášení všech 24 obcí Olomouckého kraje do 

této akce.  

 

Diskuse: 

19. Tomáš Šulák – dotaz na Jana Šafaříka, malé vodní nádrže do 2 ha., kdo bude tento 

program vyhlašovat, OK nebo někdo jiný? Kraj připravuje analýzu na umístění, a dá je 

k dispozici obcím a městům. Bude se jednat pouze o technickou analýzu, která nebude 

zasahovat do již předem připravených projektů obcí.  Zatím se neplánuje žádný dotační 
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titul, který by šel na jejich realizaci. V rámci OP OPŽP  jsou dva specifické cíle, které 

to naplňují.  

20. RNDr. Jitka Seitlová – realizace vodních ploch do 2 ha. Nepotřebují žádné složité 

povolování. Kdy bude tato analýza hotová k použití? Z hlediska předsedy komise 

dopravy OK po putování krajem a diskusi se starosty je velký problém s kvalitou silnic 

2. a 3. tř., který se musí řešit. Odhadované celkové náklady na opravy silnic, mostů 

a  zařízení s tímto související činí zhruba 25 miliard Kč. Krajské rozpočty nejsou tak 

veliké, i když letos už přijdou garantované peníze z fondu pro dopravu, tak pořád je 

peněz  málo. Navrhuje k této problematice při příštím setkání připravit informaci o tom, 

jak vypadá stav silnic, co se bude opravovat, jak se bude opravovat, a jaké jsou problémy 

v rámci celého kraje.  

21. MUDr. Jitka Chalánková – konstatovala, že v rámci návštěv obcí v Prostějovském kraji 

vidí stav silnic také velmi tragický. Hovořila o iniciativě zabránit průjezd kamionům 

přes obce po silnicích 2. a 3. tř., které jsou neplacené. V PS není podpořen pozměňovací 

návrh Ing. Mariana Jurečky, proto je ustavena petiční skupina, která by měla vyřešit 

tranzity kamionů nad 12 t přes silnice 2. a 3 tř. 

22. Mgr. Eduard Kavala – propojení cyklostezek, informace starosty Jeseníku nad Odrou 

o zapojení do iniciativní skupiny v MS kraji, která má za cíl odlehčit provoz na 

cyklostezce Bečva a část převést k Odře, a tím propojit OK a MS kraj co se týká 

cyklostezek. Po projednání v mikroregionu se k tomu sešla pracovní skupina a vyzývá 

zástupce OK k možné spolupráci, týkající se koordinace tak, aby byl soulad se strategií 

realizace cyklostezek v OK. 

23. Tomáš Šulák apeluje na Jitku Seitlovou, aby v komisi dopravy OK také řešili opravy 

silnic. 2 a 3 tř. po ukončení výstavby dálnice hlavně v úseku Lipník nad Bečvou - Přerov, 

a apelovali na ŘSD, aby tyto poškozené silnice opravili. 

24. RNDr. Jitka Seitlová – ubezpečila Tomáše Šuláka, že se touto připomínkou budou 

v Senátu zabývat, a že budou apelovat na ŘSD. 

25. Ing. Jan Šafařík reaguje na předešlé dotazy. Řešení cyklostezky a propojení s MS 

krajem. K tomu sdělil, že rada měla včera seminář s krajským cyklokoordinátorem, 

který má za úkol toto napojení koordinovat s okolními kraji. Prosí o podání písemného 

dotazu k této věci. Opravu silnic po stavbě dálnice bude řešit s kolegou Záchou, včetně 

omezení nebo zákazu průjezdů kamionů nad 12 t. po silnicích 2. a 3. třídy přes obce. 

Termín analýzy malých vodních nádrží by měl být vysoutěžen, a zpracování analýzy je 

stanoveno do konce července letošního roku.  

 

Po ukončení diskuse předseda SPOV OK Jiří Řezníček oznámil, že ukončuje v 11:03 

hod. dnešní on line jednání VH SPOV OK. Tímto děkuje všem za to, že se do on line 

jednání připojili, dále děkuje všem hostům za aktivní se zapojení do diskuse 

a  podnětných řešení, dále také děkuje všem členům a členům předsednictva. Patří se 

také poděkovat Ing. Jaroslavovi Brzákovi a Bc. Petru Husičkovi za zajištění perfektního 

technického propojení on line videokonference ve spolupráci s Regionem Haná.  

 

Přílohou zápisu jsou také výsledky per rolam hlasování ve dnech od 13. – 16. 4. 2021 

o závěrech usnesení VH SPOV OK konané formou videokonference dne 13.4.2021. 

Všechna navržená usnesení byla hlasováním schválena. 

 

 



Zapsali:  Josef Londa, Jana Gerešová 

 

 

Ověřili: Bc. Jarmila Stawaritschová, Stanislav Cetkovský  

 

 

 

V Olomouci dne 19. 4. 2021   

 

 

Přílohy: 

1. Zápis z hlasování per rollam. 

2. Seznam zaslaných hlasovacích lístků. 


